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§ 214 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 11 september 
2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna.  

Anmälningar 
• STK-2024-966-8  Remiss från Naturvårdsverket – förslag till nationell 

avfallsplan och avfallsförebyggande program (1/5) 
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§ 215 Redovisning av delegeringsbeslut 
 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 
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§ 216 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Förslag till 
ändringar i förordning (2014:425) om bekämpningsmedel avseende 
dispens gällande spridning av växtskyddsmedel för forskning och 
utveckling 

STK-2024-790 
 
Sammanfattning 
Naturvårdsverket hemställer om ändringar i förordningen (2014:425) om 
bekämpningsmedel (bekämpningsmedelsförordningen) i syfte att underlätta för forskning 
och utveckling vid spridning av växtskyddsmedel inom de fastställda skyddsavstånd som 
regleras i Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2015:2) om spridning och viss övrig 
hantering av växtskyddsmedel. 
 
Ärendet har internremitterats till Miljönämnden, Stadsbyggnadsnämnden och Tekniska 
nämnden. Stadsbyggnadsnämnden valde att inte lämna svar på remissen, de andra två 
nämnderna har lämnat svar. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar det till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Tekniska nämnden 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Stadskontoret, avdelningen för omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §386 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Förslag till ändringar i förordning (2014:425) 
bekämpningsmedel avseende dispens gällande spridning av växtskyddsmede 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Förslag till ändringar i förordning (2014:425) om bekämpningsmedel avseende 
dispens gällande spridning av växtskyddsmedel 

• Förslag till yttrande KSAU 240826 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Förslag till ändringar i förordning (2014:425) om bekämpningsmedel avseende 
dispens spridning av växtskyddsmedel 

• Miljönämnden beslut 240613 § 106 
• Remissvar miljönämnden 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240612 § 141 
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• Stadsbyggnadsnämnden avstår från att yttra sig 
• Hemställan från Naturvårdsverket om ändringar i förordning (2014:425) om 

bekämpningsmedel 
• Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Förslag till ändringar i förordning 

(2014:425) om bekämpningsmedel avseende dispens gällande spridning av 
växtskyddsmedel för forskning och utveckling 
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§ 217 Remiss Finansdepartementet - Stärkt skydd för vissa 
förtroendevalda och en tydligare intern kontroll i kommuner och 
regioner (Ds 2024:10) 

STK-2024-877 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Finansdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
promemorian Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern kontroll i 
kommuner och regioner (Ds 2024-10). 
 
I aktuell promemoria föreslås en skyldighet för kommuner och regioner att förebygga att 
förtroendevalda som har ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av deltid, som 
till exempel kommunal- och regionråd, utsätts för ohälsa eller olycksfall till följd av hot och 
våld. Förtroendevalda som innehar politiska uppdrag på sin fritid omfattas inte av 
utredningens förslag. 
 
Utredningen menar att förslaget kommer öka tryggheten för kommunal- och regionråd 
samt deras anhöriga. Den bedömer även att den lokala demokratin stärks genom att 
kommunal- och regionråden i mindre utsträckning kommer att påverkas i sina 
förtroendeuppdrag till följd av hot och våld. 
 
Promemorian innehåller även ett förslag om att den interna kontrollen i kommuner och 
regioner ska förebygga fel och oegentligheter i verksamheten. Förslaget bedöms innebära 
att kommuner och regioner i högre omfattning kan förebygga, upptäcka och åtgärda fel 
och oegentligheter i verksamheten, till exempel välfärdsbrottslighet och korruption. Enligt 
förslaget bedöms därmed ekonomiska och andra skador i verksamheten kunna minska. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §404  Remiss Finansdepartementet - Stärkt skydd 

för vissa förtroendevalda och en tydligare intern kontroll i kommuner och regioner 
(Ds 2024:10) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Remiss Finansdepartementet - Stärkt skydd för 
vissa förtroendevalda 

• Förslag till yttrande KSAU 240902  Remiss Finansdepartementet - Stärkt skydd för 
vissa förtroendevalda 
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• Starkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern kontroll i kommuner 
och regioner (ds 202410) 

• Remiss Finansdepartementet - Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en 
tydligare intern kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10) 
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§ 218 Malmö stads yttrande avseende Köpenhamns kommuns samråd om 
miljökonsekvensbeskrivning för metrolinje M5 

STK-2024-976 
 
Sammanfattning 
Malmö stad välkomnar möjligheten från Köpenhamns kommun att inkomma med 
synpunkter i samband med samrådet angående miljökonsekvensbeskrivningen för den nya 
metrolinje M5 inklusive anslutningen av Öresundsmetron i Köpenhamn. Yttrandet 
baseras på kommunens tidigare politiska beslut och de utredningar som har genomförts 
inom ramen för Öresundsmetroprojektet sedan 2012.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Köpenhamns kommun. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Anders Skans (V) yrkar att följande text ska strykas i yttrandet: "Köpenhamns flygplats är 
en viktig internationell trafikknytpunkt för både Danmark och Sydsverige. En 
Öresundsmetro kan ge en större redundans och minskad driftsårbarhet i kollektivtrafiken 
mellan Sydsverige och Köpenhamns flygplats." 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 1. 

Beslutet skickas till  
Köpenhamns kommun 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 375 Malmö stads yttrande avseende 

Köpenhamns kommuns samråd om miljökonsekvensbeskrivning för metrolinje M5 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Malmö stads yttrande avseende Köpenhamns 

kommuns samråd om miljökonsekvensbeskrivning för metrolinje M5 
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• Förslag till yttrande KSAU 240812 Malmö stads yttrande avseende Köpenhamns 
kommuns samråd om miljökonsekvensbeskrivning för metrolinje M5 

• Miljökonsekvensrapport för M5 
• Bilagerapport till miljökonsekvensrapport för M5 
• Samrådshandling miljökonsekvensbeskrivning och utkast till § 25 tillstånd för 

metrolinje M5 
• Utkast till § 25-tillstånd för anläggande av metrolinje M5 
• Översiktskarta M5 
• Avgränsningsredogörelse för utarbetande av miljökonsekvensbeskrivning för 

metrolinje M5 
• Ansökan om VVM-tillstånd 
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§ 219 Förlängning av miljödirektörens anställning 

STK-2024-1060 
 
Sammanfattning 
Ärendet gäller en förlängning av anställning för Malmö stads miljödirektör. Förslaget är att 
Rebecka Persson från och med 2024-12-01 anställs som miljödirektör i Malmö stad genom 
en tillsvidareanställning med placering på miljöförvaltningen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen anställer Rebecka Persson som miljödirektör i Malmö stad 
genom en tillsvidareanställning med placering på miljöförvaltningen från och 
med 2024-12-01. 

Beslutet skickas till  
Rebecka Persson 
Miljönämnden 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §399  Förlängning av miljödirektörens anställning 
• G-Tjänsteskrivelse AGU 240827 Förlängning av miljödirektörens anställning 
• Förslag till beslut AGU 240827 §25 Förlängning av miljödirektörens anställning 
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§ 220 Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - Rapport 8 
Områdesbaserad dialog från Bunkeflostrand, Tygelsjö, Klagshamn 

STK-2024-674 
 
Sammanfattning 
Den 19 december 2019 beslutade kommunfullmäktige att inrätta Forum för demokrati och 
mänskliga rättigheter. Det beslutades under våren 2023 att forumets inriktning ska vara en 
geografiskt inriktad dialog. Under våren 2024 har två dialoger och ett antal möten 
genomförts med boende och aktörer i Bunkeflostrand, Klagshamn och Tygelsjö. 
Resultaten från dessa möten och dialoger sammanfattas i den bifogade rapporten. 
Stadskontoret ser rapporten som en viktig del i det fortsatta arbetet och rapporten kommer 
att användas som ett underlag för diskussioner om områdets utveckling och för att ta fram 
åtgärdsförslag i syfte att utveckla Bunkeflostrand, Klagshamn och Tygelsjö. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Rapport 8 - Röster från området Tygelsjö, 
Bunkeflostrand och Klagshamn och lägger den till handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen översänder Rapport 8 – Röster från området Tygelsjö, 
Bunkeflostrand och Klagshamn till samtliga nämnder att beakta i det fortsatta 
utvecklingsarbetet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
MKB Fastighets AB 
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Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §391 Forum för demokrati och mänskliga 

rättigheter - Rapport 8 Områdesbaserad dialog från Bunkeflostrand, Tygelsjö, 
Klagshamn 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Forum för demokrati och mänskliga rättigheter – 
rapport 8 

• Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - rapport 8 
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§ 221 Återrapportering - Uppföljningsrapport kring utvecklingen av 
Malmöandan 2023 

STK-2023-1697 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 24 maj 2017 att ingå en överenskommelse för samverkan 
mellan idéburen sektor i Malmö och Malmö stad (STK-2017-381), även kallad 
Malmöandan. I början av 2021 godkände kommunstyrelsen (KS 210113 § 11) en revidering 
av samarbetsplanen för Malmöandan och avsatte resurser för att finansiera samordningen i 
den idéburna sektorn under perioden 2021–2026 (STK-2020-1357). 
 
Enligt beslutet ska stadskontoret återkomma med en rapport från Malmöandan årligen 
under avtalsperioden. I detta ärende finns en rapport av den verksamhet som skett inom 
ramen för överenskommelsen under 2023. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner årsrapport för Malmöandan för verksamhetsåret 
2023. 
  

2. Kommunstyrelsen översänder årsrapport för Malmöandan till stadens övriga 
nämnder för kännedom. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 3. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 4. 

Beslutet skickas till  
Malmö Ideella 
Malmö Idrottens Samorganisation (MISO) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
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Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 382 med särskilt yttrande (M) Återrapportering - 

Uppföljningsrapport kring utvecklingen av Malmöandan 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Återrapportering - Uppföljningsrapport kring 

utvecklingen av Malmöandan 2023 
• Årsrapport 2023 Malmöandan 
• Resultatrapport Malmö Ideella 2023 
• Resultatrapport Malmöandan (MISO) 2023 
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§ 222 Stadskontorets lägesrapport 2024 avseende VA SYD:s projekt 
MAXIMA 

STK-2024-1105 
 
Sammanfattning 
För att kunna möta samhällets ökade säkerhetskrav, ny lagstiftning och behov av 
försörjning av dricksvatten samt bortförande av dagvatten och spillvatten krävs en 
omfattande utbyggnad av det regionala avloppsreningssystemet. Utvecklingen av ett nytt 
avloppsreningssystem behöver också ske på ett kostnadseffektivt sätt med hänsyn till bland 
annat hushållen. För att möta dessa utmaningar beslutade kommunfullmäktige den 23 maj 
2024 att godkänna förslag på investeringsavtal avseende MAXIMA – en regional 
infrastruktursatsning med ett nytt gemensamt system för en hållbar och robust 
avloppsrening för kommunerna Burlöv, Lomma, Lund och Malmö. Av projektets 
totalbudget om 17,5 mdkr godkände kommunfullmäktige - Malmös del - en låneram 
motsvarande 14,5 mdkr indexerat i januari 2024 års penningvärde. MAXIMA-projektet är 
Malmö stads enskilt största satsning. Byggstart planeras till år 2027 och hela systemet 
beräknas vara i drift år 2035. 
 
Denna första lägesrapport behandlar centrala delar i principer kring samverkan, 
kommunikation, uppföljning, riskhantering, inköp och betalningsrutiner. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen översänder stadskontorets lägesrapport till VA SYD. 

Beslutet skickas till  
VA SYD 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Miljönämnden 
Stadskontoret, Avdelningen Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU §400 KSAU Stadskontorets lägesrapport 2024 avseende 

VA SYD:s projekt MAXIMA 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 VA SYD, projekt MAXIMA - Lägesrapport 1 

2024 
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§ 223 Kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av 
bostadsförsörjningsprogram 

STK-2024-677 
 
Sammanfattning 
Alla kommuner ska enligt lag (2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar 
med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i kommunen. Syftet med planeringen ska 
vara att skapa förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder och främja att 
ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. I ärendet 
presenteras förslag på kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av 
bostadsförsörjningsprogram.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till riktlinjer för 
bostadsförsörjningsprogram och skickar dem till stadsbyggnadsnämnden för 
påbörjande av arbetet med nytt bostadsförsörjningsprogram.  

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att den andra meningen i stycke 3.2 på tredje sidan i riktlinjerna 
ändras enligt följande: "Inte minst utifrån att konjunkturläget och nationella beslut kan leda 
till förändringar på bostadsmarknaden." 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
MKB 
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Boplats Syd 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §392 med muntlig reservation (M) 

Kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av bostadsförsörjningsprogram 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av 

bostadsförsörjningsprogram 
• Kommunstyrelsens riktlinjer för bostadsförsörjningsprogram 
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§ 224 Överföring från kommunstyrelsens anslag till förfogande till 
tekniska nämnden 

STK-2024-1014 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med en ansökan om utökning av nämndens 
kommunbidrag som en kompensation för ökade driftskonsekvenser för aktivering av 
investeringar. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämndens ansökan och beslutar att utöka 
tekniska nämndens kommunbidrag med 18 214 tkr för 2024 och med 18 336 tkr 
från och med 2025 med finansiering ur kommunstyrelsens anslag till förfogande. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 6. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 378 Överföring från kommunstyrelsens anslag 

till förfogande till tekniska nämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Överföring från kommunstyrelsens anslag till 

förfogande till tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240612 § 149 Särskilt yttrande (SD) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Beräknade driftkonsekvenser per kategori 2024-05-31 
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§ 225 Malmöinitiativet - Rädda Malmö Studentliv 

STK-2024-642 
 
Sammanfattning 
Ett Malmöinitiativ om hjälp från Malmö stad att hitta en ersättningslokal med en hyra som 
är rimlig har publicerats. Initiativet har nått över 100 röster och har därför överlämnats till 
kommunstyrelsen för hantering.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till svar och skickar svaret till 
Malmöinitiativet för vidare hantering. 

Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §398   Malmöinitiativet - Rädda Malmö Studentliv 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Malmöinitiativet - Rädda Malmö Studentliv 
• Förslag till svar KSAU 240902 Malmöinitiativet - Rädda Malmö Studentliv 
• Följebrev - Malmöinitiativet - Rädda Malmö Studentliv 
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§ 226 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - satsa på skolan 

STK-2023-1691 
 
Sammanfattning 
Det har inkommit ett initiativ från föräldrar, elever, lärare och andra Malmöbor som 
engagerar sig i nätverket Malmöskolor mot nedskärningar. Deras motiv är att de inte 
accepterar de effektiviseringar som kommunfullmäktige beslutat om i budget för 2024. I 
initiativet finns tre frågeställningar som behandlas av kommunstyrelsen, förskolenämnden, 
grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 5 juni 2024 att återremittera ärendet till stadskontoret för 
justering av svaret med anledning av kommunstyrelsens beslut den 5 juni 2024 § 172 att 
under 2024 tillfälligt tillföra skolnämndernas kommunbidragsramar 90 mnkr.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Helena Nannes (M) förslag till svar och skickar 
svaret till Malmöinitiativet för vidare hantering. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att förslag till svar ersätts med ett eget förslag som lyder enligt 
följande: 
 
"Kommunstyrelsen delar initiativtagarnas uppfattning om att nedskärningarna i Malms 
skolor måste stoppas. De senaste fem åren har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 
Liberalerna drivit igenom budgetförslag där resurserna till Malmös skolor och förskolor har 
skurits ner med en halv miljard, justerat för demografiska förändringar och pris- och 
löneökningar. 
 
Socialdemokraternas, Miljöpartiets och Liberalernas nedskärningar har orsakat negativa 
konsekvenser för såväl elevers skolgång som för skolpersonalens arbetsmiljö. Detta har 
tydliggjorts i en lång rad rapporter, bland annat i den kartläggning som Sveriges skolledare i 
Malmö publicerade i maj 2024. I rapporten framgår det att 92% av Malmös skolledare 
uppger att de fått sämre möjligheter att uppfylla skollagens krav som en direkt följd av 
nedskärningarna. I rapporten uppger rektorer att det rådande budgetläget gör det svårt att 
fullfölja det kompensatoriska uppdraget, att elever i behov av stöd får inte detta och att det 
3 blivit svårare att uppfylla arbetsmiljölag och -föreskrifter. 
 
För att lindra de allra värsta konsekvenserna av Socialdemokraternas, Miljöpartiets och 
Liberalernas nedskärningar drev Malmös samlade opposition under juni 2024 igenom en 
förstärkning av skolnämndernas resurser med 90 miljoner kronor. Detta kommer att kunna 
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förbättra den mest akuta situationen för elever och skolpersonal. Beslutet kommer däremot 
inte undanröja de problem som Malmös förskolor- och skolor befinner sig i till följd av 
många år av omfattande nedskärningar. 
 
I kommande budgetar måste nedskärningarna av Malmös skolor stoppas och mer måste 
satsas på att ge rätt förutsättningar för att lösa det kompensatoriska uppdraget. 
Kommunstyrelsen instämmer således i initiativtagarnas analys av läget i Malmös skolor och 
kommer därför att prioritera förstärka resurser till Malmös skolnämnder i kommande 
budget." 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Helena 
Nannes (M) förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Andréas Schönström (S), Sofia Hedén (S), Mubarik 
Abdirahman (S), Stefana Hoti (MP) och Roko Kursar (L) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §390 med reservation (M) Malmöinitiativet - 

Barnen före budgeten - satsa på skolan 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - satsa 

på skolan 
• Förslag till svar KSAU 240826 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - satsa på 

skolan 
• Beslut KS 240605 §184 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - satsa på skolan 
• Förslag till beslut KSAU 240603 §293 med reservation (M) Malmöinitiativet - 

Barnen före budgeten - satsa på skolan 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till svar KSAU 240603 Malmöinitiativet - 

Barnen före budgeten - satsa på skolan 
• Följebrev - För behandling/besvarande - initiativet har uppnått 100 röster 
• Beslut förskolenämnden 240221 §33 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - 

satsa på skolan 
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• Svar Förskkolenämnden 240221 Malmöiniativet - Barnen före budgeten - satsa på 
skolan 

• Beslut grundskolenämnden 240221 §19 Malmöinitiativ - Barnen före budgeten - 
satsa på skolan 

• Svar grundskolenämnden 240221 Malmöinitiativet - Barnen före budgeten - satsa 
på skolan 

• Beslut gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 240328 §55  Malmöinitiativ - 
barnen före budgeten - satsa på skolan! 

• Svar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden Malmöinitiativet - barnen före 
budgeten - satsa på skolan 
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§ 227 Lokalanskaffning genom investering av omläggning av grusplan till 
konstgräsplan vid Gullviksborgs Idrottsplats, fritidsnämnden 

STK-2024-1075 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden vill lägga om en grusfotbollsplan till konstgräsplan på Gullviksborgs 
idrottsplats i Malmö. Beslut om omläggningen har ursprungligen fattats av fritidsnämnden i 
december 2021, men nytt beslut krävs till följd av ökade kostnader i projektet där 
investeringen nu överstiger 15 mnkr. Investeringsutgiften bedöms till 16 mnkr. 
Tillkommande hyreskostnader beräknas kunna hanteras inom fritidsnämndens befintliga 
ram.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner anläggning av konstgräsplan vid Gullviksborgs 
idrottsplats till en beräknad totalutgift om 16 mnkr, och ger servicenämnden i 
uppdrag att genomföra investeringen. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Fritidsnämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §405 Lokalanskaffning genom investering av 

omläggning av grusplan till konstgräsplan vid Gullviksborgs Idrottsplats, 
fritidsnämnden 

• G-Tjänsteskrivelse Ksau 240902  Lokalanskaffning genom investering av 
omläggning av grusplan till konstgräsplan vid Gullviksborgs idrottsplats, 
fritidsnämnden 

• Fritidsnämnden beslut 240620 § 74 Särskilt yttrande (SD) 
• Tjänsteskrivelse fritidsförvaltningen 
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§ 228 Anskaffningsbeslut gällande fotbollsplan 7 på stadionområdet inom 
fastigheten Innerstaden 9:173 

STK-2024-992 
 
Sammanfattning 
Fritidsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning avseende 
ombyggnation av fotbollsplan 7 på Stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173 till 
en beräknad totalutgift om 26,1 mnkr. Syftet med anskaffningen är att höja kvalitén på 
planen genom att lägga hybridgräs och tillföra kringfunktioner såsom planvärme, 
bevattningssystem och belysning. Driftkostnaderna för planen kommer att finansieras 
gemensamt av Malmö stad och Malmö Fotbollförening (MFF).  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner lokalanskaffning avseende ombyggnation av 
fotbollsplan 7 på Stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173, till en 
beräknad totalutgift om 26,1 mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att 
genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till fritidsnämnden för att 
komplettera med en överenskommelse med Malmö FF som garanterar Malmö stads 
utbildningsverksamheter på stadionområdet en rättvis nyttjandegrad. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordförande konstaterar att inga ytterligare förslag om huvudförslag föreligger och finner 
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet i den 
del som avser återremiss och avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 8. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 9. 
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Beslutet skickas till  
Fritidsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240819 § 384 Anskaffningsbeslut gällande fotbollsplan 7 

på stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240819 Anskaffningsbeslut gällande fotbollsplan 7 på 

stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173 
• Avsiktsförklaring mellan Malmö stad och Malmö Fotbollförening - Beslutad av 

kommunstyrelsen 220316 
• Beslut om lokalanskaffning genom investering ombyggnation gällande fotbollsplan 

7 på stadionområdet inom fastigheten Innerstaden 9:173 
• Fritidsnämnden beslut 240522 § 60 Särskilt yttrande (M) 
• Malmö stadion, Plan 7, Komponentsindelning 
• Malmö stadion, Plan 7, Livscykelkostnad 10 år 
• Ritning - markplaneringsplan 
• Ritning - tillbyggnad 
• Överenskommelse 1900 Malmö stadion - Plan 7 
• Tjänsteskrivelse fritidsförvaltningen 
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§ 229 Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation 
gällande Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 - 
förskolenämnden 

STK-2024-1024 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende om- och utbyggnad av förskolan Klövervallen på fastigheten Kronofogden 1 i 
Rosengård. Förskolan är beräknad till en totalutgift om 77,2 mnkr. Befintlig förskola med 
70 platser kommer att renoveras och byggas ut för att i framtiden kunna rymma 150 
platser. Förskolenämnden bedöms få tillgång till lokalen januari 2027. Lokalerna finansieras 
av förskolenämnden inom tilldelat kommunbidrag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende ut- och ombyggnation 
av förskola inom fastigheten Kronofogden 1, till en beräknad totalutgift om 77,2 
mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 
10. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 11. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §402 Lokalanskaffning genom investering av till- 

och ombyggnation gällande Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 
1 - förskolenämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Lokalanskaffning genom om- och tillbyggnad av 
Klövervallens förskolainom fastigheten Kronofogden 1 

• Beslut om lokalanskaffning genom investering ny- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 

• Barnkonsekvensanalys Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Bilder tillbyggnad Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Fasad Hus A, D Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Förskolenämnden beslut 240612 §119 Särskilt yttrande (V) 
• Karta och lokalisering Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Livkostnadsanalys och hyresberäkning Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Markplaneringsplan Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Planritning med areasammanställning Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Översiktsritning plan 1-3 Klövervallens förskola Kronofogden 1 
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§ 230 Avtal om upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö
Hammaren 10 och lösen av byggnader på tomträtten 

STK-2024-968 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med förslag till avtal om upphörande av tomträtt för 
kommunfullmäktiges godkännande.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner avtal om upphörande av tomträtt avseende
fastigheten Malmö Hammaren 10.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt 
yttrande, bilaga12. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 379 med särskilt yttrande (M) Avtal om

upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 10 och lösen av
byggnader på tomträtten

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Avtal om upphörande av tomträtten till
fastigheten Malmö Hammaren 10 och lösen av byggnader på tomträtten

• Tekniska nämnden beslut 240528 § 132 Särskilt yttrande (M+C)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Upphörandeavtal Hammaren 10
• Kv Hammaren nämndskarta
• Bilaga 3.1 Dom mark- och miljödomstolen ang Hammaren 10
• Bilaga 6.1 Malmö Hammaren 10
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§ 231 Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan -
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom 
MEX-linje 2, Storstadspaketet - tekniska nämnden 

STK-2024-1016 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för ombyggnation 
av Stadiongatan- Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-
linje 2, Storstadspaketet till en beräknad bruttoutgift om 186 mnkr samt årliga 
driftkonsekvenser om 12,5 mnkr brutto. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för
ombyggnation av Stadiongatan- Nydalavägen inom MEX-linje 8 och
Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, Storstadspaketet till en beräknad
bruttoutgift om 186 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 12,5 mnkr brutto
och 7,1 mkr netto, under förutsättning att de ryms inom den av
kommunfullmäktige beslutade ramen för driftkonsekvenser gällande år för
tekniska nämnden.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 13. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 14. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §393 med reservation (M) Objektsgodkännande

för ombyggnation Stadiongatan - Nydalavägen inom MEX-linje 8 och
Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, Storstadspaketet

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Objektsgodkännade av projekt Stadiongatan -
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och projekt Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-
linje 2, Storstadspaketet

• Tekniska nämnden beslut 240612 § 152 Reservation (M) och (SD)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Underlag objektsgodkännande för TN-2022-778 Projekt 8.4 (3357) Stadiongatan -

Nydalavägen inom MEX-linje 8 och projekt 2.11 (3308) Munkhättegatan etapp 1
inom MEX-linje
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§ 232 Principer och modeller för tilldelning av budgetram från
kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden 

STK-2024-897 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige behandlade 2023-09-28 §178 rapporten Genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi. Då beslutades att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
utreda principer och modeller för tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till 
funktionsstödsnämnden. Den rapport som biläggs ärendet innehåller förslag till justeringar 
i enlighet med uppdraget. Funktionsstödsnämnden har lämnat synpunkter på förslagen i 
rapporten. Stadskontoret föreslår en tilldelning av budgetram till funktionsstödsnämnden i 
tre delar. Ett äskande för utbyggnad av LSS-boenden även fortsättningsvis, men med 
avdrag för avveckling av LSS-boenden/boendeplatser. En volymjusterad demografieffekt 
för insatserna daglig verksamhet, korttidsvistelse och -tillsyn, särskilt boende samt 
boendestöd. En demografieffekt på samma sätt som idag för övriga insatser samt nämnds- 
och förvaltningsövergripande verksamhet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige justerar från och med budget 2025 modell för tilldelning av
budgetram från kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden i enlighet med
förslag i rapporten.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar att en bostad byggd med ett visst antal lägenheter per automatik 
varken kan eller bör besättas med lika många hyresgäster och att lägenheter kan behöva stå 
tomma utan att dessa således kan eller bör avvecklas. 

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 

Anders Skans (V) yrkar följande: 
1. LSS-boende är en insats där sambandet mellan demografisk utveckling och

nämndens åtagande är svagt. Nuvarande tilldelningsmodell ska inte bibehållas
utifrån att de senaste årens snäva ekonomiska ramar visat sig riskera negativt
inverka på rättighetsbärarnas möjlighet till att leva som andra.
Funktionsprogrammets norm med sex lägenheter i en gruppbostad enligt LSS
9§9 behöver justeras till att följa Socialstyrelsens rekommendationer om
maximalt 3-5 boende i en gruppbostad varvid en kostnadsökning förväntas.

2. Det är viktigt att ha i åtanke att även om en bostad med särskild service enligt
LSS är byggd med ett visst antal lägenheter så varken bör eller kan den per
automatik besättas med lika många hyresgäster som lägenheter.
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Rättighetsbärarnas behov inom boendegruppen styr hur många lägenheter som 
kan besättas, vilket innebär att lägenheter kan behöva stå tomma utan att 
boendeplatser kan eller bör avvecklas. 

3. Utöver ekonomiska förutsättningar som omnämns gällande externa placeringar
vill vi även poängtera rättighetsbärarens rätt till en permanent boendesituation
vilket en extern placering inte kan garantera.

4. Eftersom möjligheten till start av nya LSS-boenden i egen regi som dessutom ska
möta den enskildes behov är begränsad kan behovet av LSS-utbyggnad komma
behöva mötas av ett utökat antal platser i extern regi, samtidigt som nämnden i
största möjliga mån vill undvika externa placeringar.

5. Personlig assistans ska omfattats av förändringen av tilldelningsmodellen,
alternativt att nämnden erhåller ansvarsbefrielse för det ekonomiska utfallet
inom insatsen.

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fält (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 15. 

Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 16. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §408 med reservation (M) Principer och modeller

för tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Principer och modeller för tilldelning av

budgetram från kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden
• Beslut funktionsstödsnämnden 240826 § 75 med reservation (M) och (V) och

muntlig reservation (SD)
• Remissvar funktionsstödsnämnden
• Rapport KSAU 240610 Principer och modeller för tilldelning av budgetram från

kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden
• Beslut KSAU 240610 §318 Principer och modeller för tilldelning av budgetram från

kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden; nu fråga om remiss
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240610 Principer och modeller för tilldelning av

budgetram från kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden; nu fråga om
remiss
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§ 233 Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde som ny
medlem i kommunalförbundet VA SYD 

STK-2024-929 

Sammanfattning 
Svedala kommun har ansökt om inträde i VA SYD vars förbundsfullmäktige beslutade, 
2024-06-18, att godkänna Svedala kommuns ansökan om medlemskap från och med den 1 
januari 2025. Beslutet villkoras med att medlemskommunernas kommunfullmäktige fattar 
motsvarande beslut. 

Beslutet om Svedala kommuns inträde i VA SYD förutsätter också att 
medlemskommunerna godkänner föreslagna ändringar i förbundsordningen och 
tillhörande reglementen samt föreslaget samverkansavtal och nytt reglemente för Svedala 
kommuns ägarnämnd. 

De föreslagna ändringarna i förbundsordningen innebär bland annat utökandet av antalet 
ledamöter och ersättare i förbundsfullmäktige, förbundsstyrelsen och en tillkommande 
revisor i revisionen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner Svedala kommuns inträde i kommunalförbundet
VA SYD från och med den 1 januari 2025.

2. Kommunfullmäktige godkänner föreslagna ändringar i förbundsordningen,
reglemente för förbundsstyrelsen, reglementen för ägarnämnderna och
reglemente för revisorerna.

3. Kommunfullmäktige godkänner föreslaget reglemente för ägarnämnd Svedala.

4. Kommunfullmäktige godkänner föreslaget samverkansavtal för Svedala.

5. Kommunfullmäktige villkorar besluten med att Lunds kommun, Burlövs
kommun, Eslövs kommun och Lomma kommun fattar motsvarande beslut

6. Kommunfullmäktige anmodar VA SYD att snarast möjligt göra en översyn av
förbundsordningen för att säkerställa tillämpningen av principen om
kommunproportionalitet i förbundsfullmäktige.

7. Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §401 Hemställan om godkännande av Svedala

kommuns inträde som ny medlem i kommunalförbundet VA SYD
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Inträde av Svedala kommun som ny medlem i
VA SYD

• Förbundsfullmäktige  VA SYD 240618 § 11
• Tjänsteskrivelse VA SYD
• Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde som medlemskommun i

VA SYD
• VA SYDs Förbundsordning
• Reglemente förbundsstyrelse
• Reglemente revisorer
• Reglemente Ägarnämnd Malmö
• Reglemente Ägarnämnd Lund
• Reglemente Ägarnämnd Burlöv
• Reglemente Ägarnämnd Eslöv
• Reglemente Ägarnämnd Lomma
• Reglemente Ägarnämnd Svedala
• Samverkansavtal med anledning av Svedala kommuns inträde
• Besiktningsrapport Inventering av Svedalas VA-verksamhet
• Statusbedömning Svedala Avloppsreningsverk
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§ 234 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med 
särskilt fokus på barn och ungas uppväxtvillkor 

STK-2023-137 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, 
definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft, här kallat kraftsamlande 
insatser (STK-2023-137). Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 2 oktober 2023 
att skicka ut ärendet om förslag på organisering på remiss till berörda nämnder och 
kommunala bolag. 

Stadskontoret har efter inkomna remissvar identifierat ett behov av att samla och 
synliggöra stadens processer kring samtliga tre hållbarhetsdimensioner och lokala 
utvecklingsfrågor i stort. Det stadsövergripande arbetet med lokal utveckling är en grund 
för de kraftsamlande insatserna som ska ske i några få av stadens geografiska områden. 
Båda processerna kring lokal utveckling och kraftsamlande insatser behöver därför 
beskrivas i ärendet. 

Lokal utveckling utgår från Agenda 2030 i de 14 geografiska statistikområdena med alla 
Malmöbor som målgrupp. Kraftsamlande insatser föreslås ske i några få geografiska 
områden med barn och unga i fokus. Förslaget är att fritidsnämnden får den samordnande 
funktionen för lokal utveckling. 

Förslaget är också att staden, parallellt med arbetet med lokal utveckling, ska påbörja ett 
arbete med kraftsamlande insatser. Till skillnad från arbetet med lokal utveckling är 
bedömningen att det för de kraftsamlande insatserna även finns ett behov av 
kommungemensam styrning, prioritering och uppföljning. Kommunstyrelsen föreslås få 
samordningsansvaret för kraftsamlande insatser och i uppdrag att utarbeta formerna för 
processen i stort, ta fram förslag på geografiska områden samt föreslå vilka nämnder och 
bolag som ska få ett särskilt ansvar i arbetet. 

I samband med detta ärende föreslår stadskontoret att ett tidigare budgetuppdrag kring att 
öka tryggheten och stärka den sociala hållbarheten för att bryta segregationen anses vara 
återrapporterat. Även det tidigare ärendet om ett samlat grepp om lokal utveckling föreslås 
godkännas som återrapporterat. 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen av budgetuppdraget i 2023 års
budget ”Kommunstyrelsen ges, tillsammans med berörda nämnder och bolag, i
uppdrag att definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös
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socioekonomiskt svaga delar, med ett särskilt fokus på barn och ungas 
uppväxtvillkor.” 

2. Kommunfullmäktige ger fritidsnämnden i uppdrag att samordna arbetet med lokal
utveckling i enlighet med vad som beskrivs i ärendet, samt att inleda arbetet under
hösten 2024.

3. Kommunfullmäktige beslutar att ett utökat kommunbidrag om 12,6 miljoner
kronor till fritidsnämnden för samordningsansvaret för lokal utveckling ska inarbetas
i budget 2025.

4. Kommunfullmäktige beslutar att medel för kraftsamlande insatser ska beaktas i
kommande budgetar.

5. Kommunfullmäktige anmodar kommunstyrelsen och alla nämnder att arbeta
enligt den i ärendet beskrivna processen för lokal utveckling i de 14 geografiska
statistikområdena.

6. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att föra dialog med Stadshus
AB om behov av förändrade ägardirektiv för berörda kommunala bolag.

7. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på
geografiska områden för kraftsamlande insatser och vilka nämnder och bolag som
ska få ett särskilt ansvar i arbetet.

8. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att samordna arbetet med
kraftsamlande insatser och utarbeta formerna för processen inklusive rapportering
gällande kraftsamlande insatser samt rapportering av arbetet med lokal utveckling i
stort.

9. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen kring budgetuppdrag i 2019
års budget ”Kommunstyrelsen ges i uppdrag att samordna nämndernas arbete med
att öka tryggheten och stärka den sociala hållbarheten med utgångspunkt i statens
insatser och medel för att långsiktigt bryta segregationen (STK-2019-95) utifrån vad
som beskrivs i ärendet.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

10. Kommunstyrelsen beslutar, att under förutsättning att kommunfullmäktige ger
fritidsnämnden i uppdrag att samordna arbetet med lokal utveckling, att utöka
fritidsnämndens kommunbidrag 2024 med 5,3 miljoner kronor med finansiering från
kommunstyrelsens anslag till förfogande.

11. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av uppdraget i ärendet Samlat
grepp om lokal utveckling: förslag till ansats (STK-2020-773) ”att i dialog med
Malmö stads förvaltningar utreda struktur och styrning av det lokala
utvecklingsarbetet” utifrån vad som beskrivs i ärendet.
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Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att beslutspunkt 8 ändras enligt följande: 
"8. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att samordna arbetet med 
kraftsamlande insatser och utarbeta formerna för processen inklusive rapportering gällande 
kraftsamlande insatser samt rapportering av arbetet med lokal utveckling i stort." 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på beslutspunkt 4. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Katrin 
Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet gällande 
beslutspunkt 4 och avser lämna in en skriftlig reservation, bilaga 17. 

Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 18. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett

långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar
• Remissyttranden i sin helhet - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt

områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar
• Illustrationer strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar
• Pågående processer
• Processrapport 2023 Lokal utveckling och Kraftsamlade insatser med Bilaga
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231220 § 364 med Reservation (S+L)

och (V)
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Fritidsnämnden beslut 231214 § 194
• Remissvar från fritidsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 231218 § 135
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Förskolenämnden beslut 231213 § 174
• Remissvar från förskolenämnden
• Grundskolenämndens beslut 231220 § 190 med särskilt yttrande (M) Remiss

uppdrag budget 2023 - Definiera och starta områdeslyft i Malmös socioekonomiskt
svaga delar

• Remissvar från grundskolenämnden - Definiera och starta långsiktigt och strategiskt
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar

• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231219  § 198
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• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens beslut 231220 § 141 Förslag på organisering

för hållbar lokal utveckling och kraftsamlande satsningar
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden Förslag på organisering för

hållbar lokal utveckling och kraftsamlande satsningar
• Kulturnämnden beslut 231220 § 140
• Remissvar kulturnämnden
• Miljönämnden beslut 231214 § 205 med Reservation (V)
• Remissvar miljönämnden
• Servicenämnden beslut 231219 § 109 med Reservation (V)
• Remissvar från servicenämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 321 med Reservation (M) och muntlig

Reservation (SD) och Särskilt yttrande (V) och (C)
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 284 med Särskilt yttrande (C) och (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
• Remissvar Parkering Malmö
• Remissvar MKB Fastighets AB
• Remissvar Parkeringsövervakning i Malmö
• Beslut KSAU 231002 §430
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§ 235 Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC)

STK-2024-351 

Sammanfattning 
Malmö stads arbete med universell prevention rörande normbrott bland barn och unga har 
bedrivits inom ramen för preventionssystemet Communities That Care (CTC). CTC har 
inte implementerats i stadens organisation på de sätt som planerats, och en genomlysning 
av strukturen har därför genomförts. Utifrån detta föreslår stadskontoret en förändring 
avseende ansvaret för den universella preventionsnivån och därmed också en 
verksamhetsförändring inom CTC. 

Stadskontoret presenterar i ärendet förslag till förändrad organisationsstruktur och en 
hantering av de ekonomiska konsekvenserna av en sådan förändring, med syfte att skapa 
förutsättningar för en utveckling av stadens arbete på den universella preventionsnivån. 

Förslaget har remitterats till berörda nämnder och deras yttranden redovisas i ärendet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige överför ansvaret och samordningen av det universella
preventionsarbetet rörande normbrott bland barn från kommunstyrelsen till
arbetsmarknads- och socialnämnden från och med januari 2025.

2. Kommunfullmäktige beslutar att omfördelning om 5,8 miljoner kronor från
kommunstyrelsens ram till arbetsmarknads- och socialnämnden inarbetas i
budget 2025.

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från
kulturnämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025.

4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från
förskolenämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025.

5. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från
grundskolenämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025.

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från
arbetsmarknads- och socialnämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

7. Kommunstyrelsen beslutar att upphäva sitt tidigare beslut (STK 2016-166) om att
anta CTC som metod för systematiskt trygghetsarbete m.m.
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8. Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar
att ge arbetsmarknads- och socialnämnden i uppdrag att ansvara och samordna det
universella preventionsarbetet rörande normbrott bland barn och unga, att utökat
kommunbidrag om 1 310 000 kronor till arbetsmarknads- och socialnämnden för
universell prevention bland barn och unga, ska inarbetas i budget 2025.

9. Kommunstyrelsen uppdrar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar
att ge arbetsmarknads- och socialnämnden i uppdrag att ansvara och samordna det
universella preventionsarbetet rörande normbrott bland barn och unga, åt
arbetsmarknads- och socialnämnden att återkomma till kommunstyrelsen med
rapport om hur man tagit arbetet vidare vad gäller tidigare åtgärder och effekter.

Beslutsgång 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet återremitteras i syfte att genomföra en fullständig 
genomlysning av CTC, de insatser som genomförts och förmodade effekter.  

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till Helena Nannes (M) återremissyrkande. 

Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till Helena Nannes (M) återremissyrkande. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till Helena Nannes (M) återremissyrkande. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras klockan 13:45-14:00. 

Efter ajourneringen yrkar ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) att frasen "i enlighet 
med vad som anges i ärendet" stryks i de beslutspunkter där denna förekommer två nya 
beslutspunkter läggs till med följande lydelse: 

• "Kommunstyrelsen beslutar att upphäva sitt tidigare beslut (STK 2016-166) om
att anta CTC om metod för systematiskt trygghetsarbete m.m."

• "Kommunstyrelsen uppdrar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar
att ge arbetsmarknads- och socialnämnden i uppdrag att ansvara och samordna
det universella preventionsarbetet rörande normbrott bland barn och unga, åt
arbetsmarknads- och socialnämnden att återkomma till kommunstyrelsen med
rapport om hur de tagit arbetet vidare gällande tidigare åtgärder och effekter"

Efter diskussion konstaterar ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) att 
kommunstyrelsen bifaller Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 19. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 20. 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Verksamhetsförändring inom Communities That

Care (CTC)
• Rapport Public Partner - Genomlysning av arbetet med Community that Cares

(CTC)
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut Arbetsmarknads- och socialnämnden

beslut 240530 § 173 Reservation (M) Särskilt yttrande (SD)
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 48
• Remissvar fritidsnämnden
• Förskolenämnden beslut 240424 § 91 Särskilt yttrande (MP+S+L) och (M)
• Remissvar förskolenämnden
• Grundskolenämnden beslut 240424 § 67 Reservation (S+L+MP)
• Remissvar grundskolenämnden
• Kulturnämnden beslut 240424 § 50 muntlig Reservation (SD)
• Remissvar kulturnämnden
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§ 236 Fördelning av statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av
inflation 

STK-2024-1095 

Sammanfattning 
Regeringen har beslutat att Skolverket ska betala ut 500 miljoner kronor till landets 
kommuner. Bidraget betalas ut till alla kommuner för att stödja olika insatser i både 
kommunala och fristående skolor. Malmö erhåller 16 493 tkr av bidraget och detta föreslås 
fördelas ut till förskolenämnden 4 280 tkr, grundskolenämnden 9 041 tkr och gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden 3 172 tkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fördela och överförakommunbidrag för 2024 till
förskolenämnden 4 280 tkr, grundskolenämnden 9 041 tkr och gymnasie- och
vuxenutbildningsnämnden 3 172 tkr, med finansiering genom erhållet
statsbidrag.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar tillägg av beslutspunkt med följande lydelse: "Kommunfullmäktige 
uppdrar åt nämnderna att använda de fördelade medlen till kompetenshöjande insatser 
avseende hedersrelaterat våld och förtryck." 

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 21. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §406  Fördelning av statsbidrag till pedagogisk

verksamhet på grund av inflation
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Fördelning av statsbidrag till pedagogisk

verksamhet på grund av inflation
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§ 237 Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att
tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 

STK-2024-396 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Malmö stad beslutade 2014 om Policy avseende Malmö stads arbete 
med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter. Syftet med policyn är att 
säkerställa att Malmö stad arbetar aktivt med att tillgodose de nationella minoriteternas 
rättigheter utifrån rådande lagstiftning. Policyn ska ses över i slutet av varje mandatperiod 
för att se om det finns behov att revidera policyn. Översyn samt eventuell revidering ska 
göras i samråd med de nationella minoriteterna och i dialog med kulturnämnden. Detta 
ärende beskriver översynen samt förslag på ändringar i policyn.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige antar förslag till reviderad Policy avseende Malmö stads
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter att gälla från
och med 1 november 2024.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 22. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 23. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Revidering av Policy avseende Malmö stads

arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter
• Förslag till reviderad Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de

nationella minoriteternas rättigheter
• Nu gällande Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de nationella

minoriteternas rättigheter
• Ärendet utgår KSAU 240603 §294  Revidering av Policy avseende Malmö stads

arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter
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§ 238 Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats

STK-2023-1257 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden (reservation M och C) har inkommit med förslag till reviderad taxa för 
upplåtelser på offentlig plats då behov därav finns.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisad reviderad taxa för upplåtelser på
offentlig plats och därtill hörande områdeskartor (”A”, ”AB”, ”ABC” och ”D ”
samt karta över Möllevångstorget, bilaga 2) att gälla från den 1 januari 2025.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar att texten i avsnitt 2.3.7 i förslaget till taxa om att inte tillåta 
marknadsföring av alkoholprodukter ska strykas. 

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 24. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240819 § 385 med reservation (M) Reviderad taxa för

upplåtelse på offentlig plats
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240819 Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats
• Tekniska nämnden beslut 240528 § 125 Reservation (M+C)
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Gällande taxa för upplåtelser på offentlig plats
• Förslag taxa för upplåtelser på offentlig plats
• Bilaga 1 - Lägesindelning, A, B, C och D
• Bilaga 2 - Lägesindelning Möllevångstorget
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§ 239 Motion Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning
vid förvärvad hjärnskada 

STK-2023-1785 

Sammanfattning 
Josefin Anselmsson (M) föreslår i en motion för kommunfullmäktige att 
funktionsstödsnämnden ska ges i uppdrag att erbjuda en daglig verksamhet med 
rehabiliterande profil och legitimerad personal inriktad mot personkrets 2. Det gäller 
personer med betydande och bestående begåvningsmässigt funktionshinder efter 
hjärnskada i vuxen ålder föranlett av yttre våld eller kroppslig sjukdom. Motionären 
hänvisar till organisatoriska förändringar inom funktionsstödsförvaltningen. 

I ärendet har funktionsstödsnämnden lämnat yttrande. Nämnden beskriver den 
organisationsförändring som genomfördes i förvaltningen under 2023. Förändringen 
innebar att anställda fysioterapeuter i daglig verksamhet organisatoriskt övergick till 
förvaltningens hälso- och sjukvårdsenhet. Förvaltningen har, enligt delegation från 
nämnden, ansvar för att organisera arbetet på ett sätt som gynnar både brukare och 
personal. Nämnden bedömer att förändringen lett till ökad tydlighet kring de 
rehabiliterande åtgärderna. Nämnden rapporterar vidare att de förändringar som 
förvaltningen genomfört inte förändrar stödet till de enskilda brukarna utan handlar om att 
insatsen ska organiseras och utföras på bästa sätt. Nämnden menar vidare att 
organisationsförändringarna inte heller påverkar principiella nämndbeslut gällande 
rehabilitering till personer inom LSS, personkrets 2. Nämnden föreslår att 
kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Josefin Anselmsson (M) om en
meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §395 med muntlig reservation (M)  Motion Josefin

Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Motion av Josefin Anselmsson (M) om

meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada
• Funktionsstödsnämnden beslut 240527 § 54 Reservation (M)
• Remissvar funktionsstödsnämnden
• Motion av Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid förvärvad

hjärnskada (tillgänglighetsanpassad version)
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§ 240 Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina
Johansson (V) om screening under arbetstid 

STK-2024-539 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att yttra sig över motion av Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) 
och Emma-Lina Johansson (V) med yrkande om att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
tillsammans med de fackliga organisationerna hitta en modell för anställdas deltagande i 
screeningundersökningar, för att undersöka och upptäcka cancer, på betald arbetstid. 

Stadskontoret menar att det finns åtgärder som Malmö stad som arbetsgivare kan göra för 
att bidra i arbetet men eftersom besök inom sjukvård på arbetstid är reglerat i centrala 
kollektivavtal och frågan om screening för cancer var ett yrkande i senaste avtalsrörelsen 
gör stadskontoret bedömningen att frågan även fortsättningsvis bör hanteras av Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) och de centrala fackliga organisationerna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och
Emma-Lina Johansson (V) om screening under arbetstid besvarad med
hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §403  Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson

(V) och Emma-Lina Johansson (V) om screening under arbetstid
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Motion om screening under arbetstid
• Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina Johansson (V) om

screening under arbetstid
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§ 241 Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på
Malmö kvinnojour 

STK-2024-547 

Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) har inkommit med ett nämndinitiativ vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 20 mars 2024. Arbetsmarknads- och socialnämnden har fått möjlighet att 
yttra sig. 

I nämndinitiativet föreslås att kommunstyrelsen anmodar arbetsmarknads- och 
socialnämnden att i samråd med Malmö kvinnojour ta fram ett program för en långsiktigt 
hållbar verksamhet. Vidare föreslås att kommunstyrelsen beviljar Malmö kvinnojour 
ekonomiska medel motsvarande underskottet för 2024 samt att kommunstyrelsen beaktar 4 
miljoner kronor i stöd till Malmös kvinnojourer inför budgetarbetet 2025. 

Stadskontoret instämmer i arbetsmarknads- och socialnämndens bedömning om vikten av 
att hantering av bidrag och ansökningar ska ske utifrån uppsatta riktlinjer. Detta för att 
tjänstepersoner ska kunna göra kvalificerade och professionella bedömningar och att 
likvärdighet ska kunna säkerställas. Malmö kvinnojour och flera andra av stadens 
kvinnojourer erhåller redan idag organisationsbidrag från Malmö stad. 

Vidare ställer sig stadskontoret frågande till varför framtagandet av ett program för en 
långsiktigt hållbar verksamhet endast föreslås involvera en av stadens kvinnojourer. 
Dessutom menar stadskontoret att det redan finns goda möjligheter för stadens 
kvinnojourer att lyfta behov, eventuella problem samt ta initiativ till nya former av 
samarbete eller samverkan med Malmö stad kontinuerligt. Stadskontoret menar att ett 
initiativ om ett sådant program bör komma från kvinnojourerna själva. 

Arbetsmarknads- och socialnämnden har beslutat vid sitt sammanträde 2024-05-30 §179 att 
förvaltningen reserverar budgeten på 1 miljon kronor för nämndens 1-åriga bidrag för 2025 
och utlyser medlen i syfte att stödja stadens kvinnojourer att klara omställning utifrån ny 
lagstiftning som införts från 1 april 2024. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativ av Magnus Olsson (SD) om att satsa på
Malmös kvinnojour.

Jäv 
Janne Grönholm (MP) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 
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Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar att nämndinitiativet ska anses besvarat. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 25. 

Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 26. 

Beslutet skickas till
Magnus Olsson (SD) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §394 med särskilt yttrande (M) Besvarande av

nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på Malmö kvinnojour
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson

(SD) om att satsa på Malmös kvinnojour
• Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på Malmö kvinnojour
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240530 § 178 muntlig Reservation (SD)
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240530  §179  Nämndinitiativ (V) om

att stötta Malmö kvinnojour ekonomiskt
• Beslut KS 240320 §71 Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på Malmös

kvinnojour
• Ärendet utgår KSAU 240603 §298 Besvaranade av nämndinitiativ Magnus Olsson

(SD) om att satsa på Malmö kvinnojour
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§ 242 Överföring av medel för arbete med långsiktig och aktivt
inkluderande demokratiutveckling 

STK-2024-622 

Sammanfattning 
Demokrati utgår från idén om politisk jämlikhet, att alla ska ha möjlighet att vara med och 
påverka. Genom att människor i samhället engagerar sig fylls demokratin med innehåll och 
mening. Allt för många står dock utanför demokratin, viket innebär att samhället går miste 
om viktiga åsikter och perspektiv. Det är därför viktigt att fortsätta utveckla och förenkla 
möjligheterna till delaktighet, där fler inkluderas i det demokratiska samtalet. 

Fokus kommer ligga på att lägga en grund inför framtida insatser samt att inhämta kunskap 
för att kunna prioritera de viktigaste åtgärderna för att stödja arbetet med den långsiktiga 
och aktivt inkluderande demokratiutvecklingen. Inriktningen fokuserar på tre huvudsakliga 
områden: 

1. Tillvarata fler Malmöbors perspektiv, kunskap och åsikter genom att utforska nya,
varierande och användarvänliga tjänster och verktyg för
medborgarundersökningar

2. Utreda möjligheterna att samla och ta fram nya digitala tjänster för effektivare
kommunikation, ökad delaktighet och bättre förutsättningar för dialog mellan
Malmöbor och Malmö stad.

3. Utveckla en övergripande och hållbar kommunikationsplattform som både
synliggör och genomsyrar Malmö stads arbete med demokratifrågor och aktiv
inkludering.

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen överför för år 2024 2,5 mnkr från kommunstyrelsens anslag
till förfogande till Kommunstyrelsen för finansiering av arbete med långsiktigt
och aktivt inkluderande demokratiutveckling.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag. 

Anton Sauer (C) yrkar avslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 27. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 28. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen, enheten ekonomisk styrning 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Överföring av medel för arbete med långsiktig

och aktivt inkluderande demokratiutveckling
• Beslut KS 240110 §9 med reservation (M+C) och (SD) Överföring av medel för

arbete med ökat valdeltagande i EU-valet(3515932)
• Strategi för en stark demokrati – främja, förankra, försvara, Regeringskansliet,

Kulturdepartementet, 2018
• Kunskapsunderlag öka valdeltagandet 2022
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§ 243 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas

STK-2024-1171 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med en hemställan om ändringar i den lokala 
ordningsstadgan med anledning av bruket av lustgas i berusningssyfte. Det föreslås bland 
annat ett förbud inom ett avgränsat område. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beslutar att 3 § i lokala ordningsstadgan skall lyda enligt
följande:

Vid tillämpningen av 3 kap. ordningslagen (1993:1617) och dessa föreskrifter ska,
med stöd av 1 kap. 2 § andra stycket ordningslagen (1993:1617), följande
områden jämställas med offentlig plats: Ribersborgsstranden, Limhamnsfältet,
Sibbarps badpark inklusive Hammars park, Klagshamns badplats,
kulturreservatet kring Malmöhus och vad avser 13 a § Folkets park.”

2. Kommunfullmäktige beslutar att lokala ordningsstadgan införa en ny § 13 a med
följande lydelse:

”Det är förbjudet att på offentlig plats inom nedan angivet område använda
lustgas i berusningssyfte.

Med offentlig plats likställs i denna paragraf begravningsplats eller skolgård som
är tillgänglig för allmänheten.

Det område som avses med bestämmelsen innefattar Malmö stad, begränsat av
Malmös Yttre Ringväg, samt även stadsdelar och tätorter områden utanför denna
väg: Bunkeflostrand – innefattande Strandhem, Klagshamn, Käglinge, Kölnans
Fritidsby, Oxie – innefattande Toarp och Tygelsjö, till den del dessa är innanför
kommungräns.

Områdets utbredning framgår av karta (se bilaga — Förtäring av lustgas).”

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Anton Sauer (C) yrkar att ändringen ska vara tillfällig till och med den 31 december 2025 
och att en utvärdering därefter ska göras. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
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arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 29. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 30. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 176
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Kartbilaga - Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas
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§ 244 Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö stads romska
råd och utred RIKC 

STK-2024-1275 

Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) har inkommit med ett nämndinitiativ om att avveckla Malmö stads 
romska råd och utreda RIKC. 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i 
uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Ordföranden konstaterar att inga ytterligare yrkanden om huvudförslag föreligger och att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare. 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö stads romska råd och utred

RIKC
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§ 245 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - Lägg ner
romska rådet 

STK-2024-1277 

Sammanfattning 
Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) har inkommit med ett nämndinitiativ om att lägga 
ner romska rådet. 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i 
uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Ordföranden konstaterar att inga ytterligare yrkanden om huvudförslag föreligger och att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare. 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - Lägg ner romska rådet
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Bilaga 1 

 

Reservation 
 

6. Malmö stads yttrande avseende Köpenhamns kommuns samråd om 

miljökonsekvensbeskrivning för metrolinje M5 
Vänsterpartiet yrkade att följande text ska strykas i yttrande: 

”Köpenhamns flygplats är en viktig internationell trafikknytpunkt för både Danmark och 

Sydsverige. En Öresundsmetro kan ge en större redundans och minskad driftsårbarhet i 

kollektivtrafiken mellan Sydsverige och Köpenhamns flygplats.” 

Det finns många bra argument för en Öresundsmetro men att gynna flygtrafik är inte ett av dem. 

Vi anser inte det argumentet ska finas i yttrandet. En Öresundsmetro ska användas till ett mer 

klimatanpassat resande inte motsatsen. 

 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



  

Bilaga 2       
        
      

Särskilt yttrande 
 

8. Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - Rapport 8 Områdesbaserad 
dialog från Bunkeflostrand, Tygelsjö, Klagshamn 
 

Moderaterna och Centerpartiet har vardera en representant i Forum för demokrati och mänskliga 
rättigheter. Vi är dock tveksamma på den metod och målsättning forumet för demokrati och 
mänskliga rättigheter har, och därför valt att skriva våra åsikter i följande yttrande om rapporten. 

Rapport 8, belyser flera samhällsproblem som vi politiker, liksom styret i staden, redan är väl 
medvetna om genom tidigare dialoger med Malmöbor från olika delar av staden. Trots att 
rapporten pekar på att insatser behövs, saknar rapporten konkreta förslag på hur styret och 
oppositionen gemensamt kan arbeta framåt för att åstadkomma reella förändringar för 
malmöborna i de här områdena. 

Vad gäller mötet i Annestad är det viktigt att påpeka att endast en deltagare från området var 
närvarande under det samtalet. Rapporten påstår på s. 23 att ”flera av deltagarna anger att polisen 
ofta är i området.” Detta stämmer inte överens med verkligheten, eftersom det endast fanns en 
deltagare i mötet med tre politiker och två tjänstemän från Malmö stad. Det borde krävas mer 
möten där fler malmöbor får möjlighet att yttra sig som underlag i den undersökning om vad som 
faktiskt behövs genomföras i Annestad. En rapport med inte ordentligt underlag, detaljerade 
konkreta steg framåt eller konkreta resultat, skulle inte ens bli godkänd som en seminarierapport 
på ett svenskt universitet idag. 

Kommunalrådet bakom forumet inleder rapport 8 med att tala om att “Malmö ska vara en stad 
för alla Malmöbor”, men i sin roll som ordförande i Romska rådet har samma person inte följt 
upp arbetet med att träffa de romska föreningar som antingen inte existerar eller vars 
representanter dömts för brott under sin tid i rådet. Att bedriva politik på detta sätt, med 
Malmöbornas pengar, är inte seriöst. Det finns därför goda skäl från våra partiers sida att 
överväga att upplösa både Romska rådet och Forum för demokrati och mänskliga rättigheter vid 
ett senare tillfälle för att hitta nya sätt att stärka inkludering och demokratisk delaktighet i vår 
stad.  

Eftersom detta enbart är en rapport från forumet låter vi den gå igenom med vetskapen om vart 
våra partier står i frågan. Moderaterna och Centerpartiet hoppas att kommunalrådet för 
demokrati och mänskliga rättigheter tar initiativet att samla partierna för en konstruktiv 
diskussion om hur forumet och Romska rådet kan utvecklas för att leverera bättre och mer 
effektiva resultat för malmöborna. Vi ser fortfarande fram emot en sådan inbjudan. 

Det är beklagligt att en rapport som täcker så många frågor inte är tydligare och inte mynnar ut i 
några tydliga slutsatser. Att lägga en sådan här rapport i knäet på nämnderna, utan att konkreta 
åtgärder vidtas för Malmöborna, är inte den typen av seriös politik som Malmöborna förväntar 
sig.  
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9. Återrapportering - Uppföljningsrapport kring utvecklingen av Malmöandan 
2023 
 

När Malmöandan lanserades, såg Moderaterna och Centerpartiet positivt på ambitionen att stärka 
samverkan mellan Malmö stad och stadens idéburna sektor. Men redan från start fanns det 
många varningstecken om brister i styrning och uppföljning, något Moderaterna framförallt 
påpekade i tidigare yttranden. Tyvärr har utvecklingen bekräftat våra farhågor. Årets rapport visar 
på allvarliga problem med samordningen, vilket nu lett till att MISO valt att dra sig ur sitt ansvar 
för Malmöandan. 

Vi anser att det är oacceptabelt att ett projekt med sådana resurser och ambitioner kan misslyckas 
så pass allvarligt i sin ledning och genomförande. Det är ytterst kommunens och ansvariga 
politiker att se till att de skattepengar som investeras i projektet används på ett effektivt och 
resultatorienterat sätt. Att bristerna i Malmöandans struktur och styrning inte åtgärdades tidigare 
är djupt beklagligt och ett tydligt tecken på bristande ledarskap. 

Nu när Malmöandan avvecklas, står det klart att Malmöborna förlorat på en modell som inte 
klarat av att leverera de förväntade resultaten. Vi menar att detta misslyckande hade kunnat 
undvikas med en starkare politisk styrning och tydligare krav på uppföljning och mätbara resultat 
från början. Detta visar vikten av att noggrant utvärdera och ställa krav på alla projekt som 
finansieras med offentliga medel. 
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STK-2023-1697 Återrapportering – Uppföljningsrapport kring utvecklingen av 
Malmöandan 2023 
 

Kommunstyrelsen beslutade 24 maj 2017 att ingå en överenskommelse för samverkan mellan 
idéburen sektor i Malmö och Malmö stad (STK-2017-381), även kallad Malmöandan. I början av 
2021 godkände kommunstyrelsen (KS 210113 § 11) en revidering av samarbetsplanen för 
Malmöandan och avsatte resurser för att finansiera samordningen i den idéburna sektorn under 
perioden 2021–2026 (STK-2020-1357). Förslaget till beslut är i huvudsak att kommunstyrelsen 
godkänner rapporten. 

Sverigedemokraterna vill påpeka att vi inte har något emot förslaget i sak. På grund av omfattande 
problem kring och i Malmöandan kommer den att avvecklas, vilket är en signal att styrets ledning 
av projektet inte har varit tillräckligt eller lönsamt. Försök gjordes för att förbättra verksamheten, 
men det gick inte. Sverigedemokraterna ställer sig försiktiga till att inleda stora och kostsamma 
projekt som lämnas åt sitt öde. Ska ett projekt få kosta ska det finnas syfte, tydliga mål, strukturer 
uppföljningar och ett kontinuerligt förbättringsarbete för att motverka just vad som har skett med 
Malmöandan. 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 5       
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STK-2024-677 Kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av 
bostadsförsörjningsprogram 
 

Alla kommuner ska enligt lag (2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar med 
riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i kommunen. Syftet med planeringen ska vara att skapa 
förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder och främja att ändamålsenliga åtgärder 
för bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. I ärendet presenteras förslag på 
kommunstyrelsens riktlinjer för framtagande av bostadsförsörjningsprogram 

Sverigedemokraterna välkomnar att stadsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att brett ta fram ett 
förslag på bostadsförsörjningsprogram. En av de viktiga komponenterna i bostadsförsörjningen är 
dels att arbeta mot EBO-lagstiftningen. Det är även viktigt att nämnden ser särskilt över punkten 
3.5 i riktlinjerna, att tydliggöra olika gruppers behov och ser över behovet i Malmös olika 
geografiska områden. Förslaget till bostadsförsörjningsprogram behöver vara präglat av 
sverigedemokratiska grundläggande stadsplaneringsvärden och politik för att vi som parti ska 
kunna överväga att ställa oss bakom det. Därav vill vi påtala att nämnden i sitt förslag har detta 
som ett stöd i framtagandet av förslaget till bostadsförsörjningsprogram. 
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STK-2024-1014 Överföring från kommunstyrelsens anslag till förfogande till 
tekniska nämnden 
Tekniska nämnden har beslutat att begära att från kommunstyrelsen från anslag till förfogande 
överför 18,2 mnkr för 2024 till tekniska nämndens kommunbidrag, för delårskonsekvenser samt 
att begära att kommunstyrelsen från anslag till förfogande överför 18,3 mnkr för 2025 till tekniska 
nämndens kommunbidrag, för helårskonsekvenser. Vi Sverigedemokrater påtala att vi har varit 
motståndare mot exempelvis MEX-linjerna som nu behöver ytterligare medel för att klara ökade 
driftskonsekvenser. Eftersom projekten redan är pågående, ser vi inget skäl att gå emot tekniska 
nämndens beslut. Att inte bevilja medel för beslutade uppdrag skulle kunna bekosta Malmös 
skattebetalare mer än av vad summan av beviljandet ger. 
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Reservation 
 

Ärende 14: Malmöinitiativet – Barnen före budgeten – satsa på skolan 
   
Socialdemokraterna, Liberalerna och Miljöpartiet reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut att 
bifalla Moderaternas förslag till svar i ärende 14 vid nämndens sammanträde den 11 september 
2024, till förmån för stadskontorets ursprungliga förslag till svar. 
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Reservation 
 

16. Anskaffningsbeslut gällande fotbollsplan 7 på stadionområdet inom 
fastigheten Innerstaden 9:173 
 

Centerpartiet och Moderaterna yrkade att ärendet skulle återremitteras till fritidsnämnden för att 
utarbeta en strategi för hur planen även ska kunna utnyttjas av idrottsgymnasiet som verkar i 
samma område.  

I samband med att stadionområdet kommer att byggas ut och nya aktörer får platser är det viktigt 
att planerna fördelas på ett korrekt vis, framför allt med tanke på att nuvarande idrottsgymnasium 
expanderas.  

Då vårt återremissyrkande inte gavs gehör reserverar vi oss.  
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16. Anskaffningsbeslut gällande fotbollsplan 7 på stadionområdet inom 
fastigheten Innerstaden 9:173 
 

Centerpartiet kände att det var värt i samma ärende trots vår reservation ihop med Moderaterna 
om rättvis tillgång även för idrottsgymnasiet att ta del av fotbollsplanen, även lyfta att vi blir 
fundersamma över stadionområdets utveckling.  

Staden har redan idag tagit en del steg framåt för den nya multihallen som ska installeras och att 
den gamla stadion ska rivas. Centerpartiet har i samband med detta velat bygga mer av en 
kvartersstad där kultur, idrott men även företag, kontor och andra former av butiker får ta del av 
vimlet som är Malmös elitidrottsområde.  

Nu innan stadionområdet ska påbörja sin enorma ombygga känns det som att ett 
anskaffningsbeslut utan koppling till hur detta förhåller sig till områdets fortsatta utveckling inte 
är konkret i beslutet. Vi vill lyfta detta perspektiv även i detta särskilda yttrande.  
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Särskilt yttrande 
 

17. Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation gällande 

Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 – förskolenämnden 
Den planerade ombyggnationen av förskolan i ärendet är välkommen. Förskolan i sin färdiga 

form kommer dock att vara stor, avsedd för 150 barn. Vi har ännu inte fått något 

kunskapsunderlag vad gäller barnens bästa och personalens arbetsmiljö, specifikt i förhållande till 

så stora förskolor. Det är därför svårbedömt ifall förskolor av den här storleken borde byggas, 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 11         
          
   

Särskilt yttrande 
 

17. Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 - förskolenämnden 
 

Centerpartiet anser likt vid tidigare sammanträden att Malmö som stad just nu bygger flertalet 
stora förskolor. Detta under en tid när Malmös befolkningsprognos fortsatt pekar på en 
minskning av förskolebarn i staden. Under budgetberedningen höjde många politiker på 
ögonbrynen trots att detta har varit verkligheten en längre tid i staden.  

Till 2034 är det fortsatt en minskning av åldersgruppen 0–19 med –1% till 2034 jämfört med 
dagens siffror. Samtidigt, som åldersgruppen 80+ kommer att öka med 33%. Något som i nuläget 
inte har tagits höjd för.  

Centerpartiet är nöjda över att ha fått igenom många av våra förslag i hälsa, vård och 
omsorgsnämnden. Om Malmö ska vara en stad där alla ska trivas, gäller detta även den grupp 
äldre som bor i vår stad.  

I ett scenario med tomma och outnyttjade förskolor, är den obesvarade frågan om dem kan göras 
om till äldreboende eller öppna verksamheter för äldre.  
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18. Avtal om upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 10 
och lösen av byggnader på tomträtten  

Moderaterna och Centerpartiet var tydliga med att den verksamhet som bedrives på fastigheten 
var av väsentlig betydelse vad gäller enklare arbetstillfällen för Malmöbor och borde ha fått vara 
kvar. 

Fastighetens placering invid järnvägen understryker att området passar bättre för nuvarande eller 
liknande verksamhet än för bostäder. Tyvärr valde styret med Socialdemokraterna, Miljöpartiet 
och Liberalerna att säga upp tomträttsavtalet och nu har domstol fastställt att Malmö stad ska 
ersätta tomträttshavaren med 14,2 miljoner kronor för byggnader som Malmö stad därefter ska 
lägga ytterligare skattepengar på att riva. 

Moderaterna och Centerpartiet befarar också att det kommer att tillkomma saneringskostnader 
innan marken kan bebyggas med bostäder, vilket gör det hela till en ännu sämre affär för Malmös 
skattebetalare. 

Moderaterna beklagar att (S), (L) och (MP) genom sitt beslut att säga upp tomträtten har försatt 
oss i denna ogynnsamma situation. 
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Reservation 
 

Ärende 19. Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan – 
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, 
Storstadspaketet – tekniska nämnden 
 

Nu vill (S), (L) och (Mp) investera ytterligare 186 mnkr på en total ombyggnad av ett antal 
gatusträckningar i Malmö, med motivering att detta skulle generera de ytterligare bostäder som är 
ett villkor för att staten ska delfinansiera ombyggnaderna.  

Vi kan konstatera att linje 8 redan trafikeras med nya MEX-bussar och om inte annat så styrker 
detta vår uppfattning att en total ombyggnad av gatorna uppenbarligen inte är nödvändig. 
Tydligen kan det i många fall räcka med mindre justeringar för att 24-meters MEX-bussar ska 
kunna trafikera gatorna.  

Förvaltningen nämnder också att VA-syd ska utföra renoveringar när gatorna ändå byggs om, 
men har trots förfrågan inte fått fram något besked om huruvida VA-syd varken har behov av 
eller resurser för att utföra dessa renoveringar under 2026 när gatuarbetena planeras utföras.  

Vi menar att det nu är hög tid att ta en paus och låta pågående ombyggnader färdigställas, 
Skånetrafiken återkomma med besked om och när de föreslagna bussarna verkligen kan levereras 
samt inte minst efterhöra och ta hänsyn till VA-syds planering för berörda gator innan beslut om 
ytterligare ombyggnationer ska tas.  

Då vi inte får gehör för vårt avslagsyrkande anför vi härmed reservation. 

 

Kommunstyrelsens 2024-09-11 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande från 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M)  



Bilaga  14       
        

Reservation 
 

STK-2024-1016 Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan - 
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, 
Storstadspaketet - tekniska nämnden 
Sverigedemokraterna motsätter sig att bygga om sträckorna för att anpassa dem för MEX-bussarna. 
Sverigedemokraterna har konsekvent varit emot införandet av superbussarna där vi anser att 18-
meters bussarna fyller behovet i staden och därmed hade vi kunnat använda skattebetalarnas pengar 
på ett betydligt mer effektivt sätt. Nu ser vi i stället facit på vad de löpande projekten innebär för 
Malmös invånare, besökare och våra hårt prövade näringsidkare som går på knäna när gatorna runt 
om i staden grävs upp för att anpassas till MEX-bussarna. Med anledning av detta yrkade vi avslag 
på förslaget till beslut. Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi Sverigedemokrater oss mot 
beslutet. 
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Reservation 
 

20. Principer och modeller för tilldelning av budgetram från 
kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade i funktionsstödsnämnden bifall till ett tilläggsyrkande från 
Vänsterpartiet och vidhåller detta ställningstagande. Yrkandet förtydligade att en bostad byggd 
med ett visst antal lägenheter inte per automatik kan eller bör besättas med lika många 
hyresgäster, och att lägenheter kan behöva stå tomma utan att dessa därför ska eller bör 
avvecklas. Moderaterna och Centerpartiet anser att denna generella princip är viktig att lyfta 
vidare inför budgetprocessen, så att komplexiteten förtydligas. Normen om fler än fem 
lägenheter är fortfarande gällande i nämndens beslut, men individens behov kan uppenbart 
innebära att flertalet lägenheter står tomma. 

Vår ambition är att nämnden ska bygga mindre enheter och arbeta mer aktivt för inkludering i 
reguljära fastigheter. Syftet är att uppnå delaktighet i samhället och ge hyresgästerna möjlighet att 
leva som andra, i enlighet med LSS. Vi menar fortsatt att Socialstyrelsens riktlinjer om 3–5 
boende, baserade på forskning om den lilla gruppens princip, både är mer resurseffektiva och 
nödvändiga för att motverka institutionalisering och främja integration. 

Vidare vill Moderaterna och Centerpartiet belysa vikten av tydligt målarbete och fokus på den 
enskildes rättssäkerhet, särskilt när budgetramen indirekt justeras utifrån faktiska kostnader. Det 
är viktigt att komma ihåg att en tilldelningsmodell som utgår från volymjusterad 
demografiutveckling inte är kopplad till befolkningsökning bland Malmöbor med 
funktionsnedsättning, utan till de beviljade insatser som styrs av nämnden. Därför behöver 
uppföljningen av effekterna på individnivå förtydligas. 

Det bör också framhållas att insatser som daglig verksamhet, korttidsplatser och boendestöd har 
särskilda omständigheter som påverkar deras utveckling. Att daglig verksamhet ökat efter 
pandemin kan delvis förklaras av att arbetsplatser för målgruppen minskade under pandemin på 
grund av smittskyddsrestriktioner, och dessa arbetsplatser har ännu inte återkommit. Ökningen 
av korttidsplatser kan kopplas till nämndens aktiva arbete med att stärka föräldrastöd och 
förebygga behovet av barnboende genom denna insats. Boendestöd har också varit en insats som 
nämnden medvetet styrt mot, eftersom det har visat sig vara ekonomiskt effektivt med hög 
måluppfyllnad och stor individuell anpassning. 

Målsättningen ska fortsatt vara att bedriva en effektiv och kvalitativ verksamhet som utgår från 
den enskildes faktiska behov och rättigheter. 

Då vårt förslag inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för detsamma. 
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20. Principer och modeller för tilldelning av budgetram från 

kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden 
Vänsterpartiet yrkade på följande tillägg: 

Yrkande 1 

LSS-boende är en insats där sambandet mellan demografisk utveckling och nämndens åtagande 

är svagt. Nuvarande tilldelningsmodell ska inte bibehållas utifrån att de senaste årens snäva 

ekonomiska ramar visat sig riskera negativt inverka på rättighetsbärarnas möjlighet till att leva 

som andra. Funktionsprogrammets norm med sex lägenheter i en gruppbostad enligt LSS 9§9 

behöver justeras till att följa Socialstyrelsens rekommendationer om maximalt 3-5 boende i en 

gruppbostad varvid en kostnadsökning förväntas. 

Yrkande 2 

Det är viktigt att ha i åtanke att även om en bostad med särskild service enligt LSS är byggd med 

ett visst antal lägenheter så varken bör eller kan den per automatik besättas med lika många 

hyresgäster som lägenheter. Rättighetsbärarnas behov inom boendegruppen styr hur många 

lägenheter som kan besättas, vilket innebär att lägenheter kan behöva stå tomma utan att 

boendeplatser kan eller bör avvecklas. 

Yrkande 3  

Utöver ekonomiska förutsättningar som omnämns gällande externa placeringar vill vi även 

poängtera rättighetsbärarens rätt till en permanent boendesituation vilket en extern placering inte 

kan garantera.  

Yrkande 4 

Eftersom möjligheten till start av nya LSS-boenden i egen regi som dessutom ska möta den 

enskildes behov är begränsad kan behovet av LSS-utbyggnad komma behöva mötas av ett utökat 

antal platser i extern regi, samtidigt som nämnden i största möjliga mån vill undvika externa 

placeringar. 

Yrkande 5 

Personlig assistans ska omfattats av förändringen av tilldelningsmodellen, alternativt att nämnden 

erhåller ansvarsbefrielse för det ekonomiska utfallet inom insatsen. 

 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 



 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 17 

 

 

Reservation 
 

STK-2023-137 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och 
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt 
fokus på barn och ungas uppväxtvillkor   
 
Vi återkommer i fullmäktige med våra synpunkter. Vi yrkade avslag på att-sats 4 med motiveringen 
att fortsätta insatser/kostnader per automatik ska vara en del av budgetarbetet. Arbetet/insatserna 
måste givetvis utvärderas och kostnad kontra nytta måste prövas. Det är som bekant inte första 
gången den här typen av så kallade lyft presenteras och ska genomföras. Ofta tenderar den här 
typen av insatser att rinna ut i sanden.  
 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



  

Bilaga 18       
        
      

Särskilt yttrande 
 

22. Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt 
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt fokus på barn 
och ungas uppväxtvillkor 

Moderaterna och Centerpartiet delar uppfattningen att Malmö har flera socioekonomiskt svaga 
områden som behöver långsiktiga och strategiska insatser för att förbättra förutsättningarna för 
barn och unga. Men vi ser flera brister i det nuvarande förslaget. 

För det första anser vi att insatser för att lyfta utsatta områden måste fokusera på jobb, utbildning 
och ett livskraftigt näringsliv. Det som saknas i förslaget är en tydlig strategi för att skapa fler 
arbetstillfällen och stärka den lokala ekonomin. Att skapa möjligheter för företagande och att 
stimulera lokalt näringsliv är avgörande för att minska avståndet till arbetsmarknaden och göra 
stadsdelarna mer attraktiva. Detta är inte bara en fråga om att förbättra tryggheten, utan om att 
bygga stadsdelar där människor vill bo och verka. 

Moderaterna och Centerpartiet är fortsatt skeptiska till att återigen införa kortsiktiga projekttänk 
utan att adressera de grundläggande problemen i dessa områden. Ett tydligare fokus på 
strukturella reformer som arbetslinjen och utbildningssatsningar är nödvändigt. Under tre 
decennier har Malmös socialdemokratiska styre inte lyckats bryta utanförskapet, och vi befarar att 
utan en förändrad strategi kommer dessa nya insatser att misslyckas med att skapa varaktig 
förändring i fortsatta projekttitlar utan konkret innehåll. 

Dessutom är det avgörande att det lokala näringslivet inkluderas i strategin för områdeslyft. De 
flesta av Malmös utsatta områden är monofunktionella bostadsområden utan en levande 
företagskultur. Ett långsiktigt områdeslyft bör också omfatta åtgärder för att förbättra villkoren 
för de företagare som redan verkar i dessa områden, samt skapa incitament för nya företag att 
etablera sig där. 

Vi ser positivt på att arbetet med kraftsamlande insatser föreslås få en övergripande styrning, men 
vi vill betona att den kommungemensamma styrningen måste vara tydlig och fokusera på 
konkreta och mätbara resultat. Insatserna måste vara direkt kopplade till de verkliga behoven i de 
utvalda områdena och de utmaningar som Malmös barn och unga möter där. 
 
Moderaterna och Centerpartiet ser också vikten av att kommunen tar ansvar för en samordning 
av insatserna, men vi vill betona att samordningen måste inkludera både näringsliv, 
utbildningsinsatser och trygghetsskapande åtgärder. Det är inte tillräckligt att endast fokusera på 
social hållbarhet; ekonomisk och miljömässig hållbarhet är lika viktiga komponenter för att skapa 
verklig förändring i dessa områden. 

 



  

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



  

Bilaga 19       
        
      

Särskilt yttrande 
 

23. Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC) 

Moderaterna och Centerpartiet vill framhålla behovet av en återrapportering till arbetsmarknads- 
och socialnämnden (ASN) för en genomlysning av arbetet med Communities That Care (CTC). 
Det faktum att CTC-arbetet inte har implementerats som styret har planerat och har lett till 
svårigheter inom organisationen, visar att metoden kanske inte har varit så framgångsrik som 
förväntat. 

Vi ser det som avgörande att en noggrann utvärdering av de genomförda insatserna presenteras 
för kommunfullmäktige. En sådan återrapportering behövs för att ge en transparent bild av vad 
som har fungerat bra och inte, men även och vilka resultat som har uppnåtts innan ytterligare 
verksamhetsförändringar genomförs. 

Att föreslå förändringar utan en tydlig analys av tidigare effekter riskerar att slösa både resurser 
och tid. Därför är det viktigt att detta arbete utvärderas grundligt och presenteras i detalj. 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 20 

 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-351 Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC)   
 
Vi återkommer i fullmäktige med våra synpunkter. Vad var det vi sa?? Redan när kommunstyret 
ville införa CTC sa vi sverigedemokraterna nej till detta. Under årens lopp har socialdemokraterna 
försvarat CTC med näbbar och klor. När vi krävt att få se uppföljningar eller vilka resultat som 
uppnåtts har fått olika bortförklaringar.  
 
Till CTC-s försvar ska sägas att dem har mycket information och kunskap kopplat till olika 
områden i Malmö och de problem som finns. Oaktat detta har tyvärr mycket tid och resurser 
kastats i sjön.  
 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 21       
        
    

Reservation 
 

24. Fördelning av statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av inflation 
 

Centerpartiet och Moderaterna la gemensamt ett tilläggsyrkande om att en del av statsbidraget 
bör användas för att höja kompetensen kring hedersförtryck i skolorna. Hedersrelaterat våld och 
förtryck är ett omfattande problem som påverkar många barn och unga i Malmö. Det är därför 
avgörande att skolorna har rätt kunskap och verktyg för att kunna identifiera och hantera dessa 
frågor på ett effektivt sätt, särskilt i Malmös som länge kantats med problem inom just 
hedersrelaterat våld. Genom att prioritera kompetenshöjande insatser inom detta område kan vi 
stärka skolmiljön och skapa tryggare förutsättningar för alla elever. 

Vi anser att detta är en viktig satsning och reserverar oss därför till förmån för vårt 
tilläggsyrkande 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



  

Bilaga 22       
        
      

Särskilt yttrande 
 

25. Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de 
nationella minoriteternas rättigheter 

Moderaterna och Centerpartiet instämmer i att Malmö stad måste arbeta aktivt med att tillgodose 
de nationella minoriteternas rättigheter, men vi ifrågasätter hur effektivt detta arbete har bedrivits. 
Trots de goda intentionerna finns det tydliga brister i hur policyn för de nationella minoriteternas 
rättigheter har implementerats och följts upp. 

Ett konkret exempel på dessa brister är situationen kring Romska rådet. Trots att Romska rådet 
är en central del av Malmö stads arbete för att främja den romska minoritetens rättigheter, har 
dialogen och uppföljningen varit undermålig. Flera av de romska föreningar som staden borde 
samarbeta med har antingen inte funnits tillgängliga eller har representanter som varit inblandade 
i brottsliga handlingar under sin tid i rådet. Att bedriva politik på detta sätt, utan ordentlig 
uppföljning och utan att ta ansvar för rådets faktiska funktion, är inte hållbart eller seriöst. 

Vi ser detta som ett större symptom på att Malmö stads arbete med de nationella minoriteterna 
behöver en djupgående översyn. Romska rådet är bara ett exempel på hur detta arbete inte har 
fungerat i praktiken. Malmö stad har en plikt att inte bara ha dessa forum på papperet, utan också 
att se till att de fungerar effektivt och verkligen representerar de berörda gruppernas intressen. 

Vi anser att policyn för de nationella minoriteterna behöver revideras på ett sätt som inte bara 
innebär språkliga eller redaktionella förändringar, utan en verklig förändring i hur staden arbetar 
med dessa frågor. Vi uppmanar till en grundlig genomlysning av de existerande strukturerna för 
att säkerställa att staden lever upp till sina åtaganden gentemot de nationella minoriteterna. 

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 23 

 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-396 Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att 
tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 
 
Kommunfullmäktige i Malmö stad beslutade 2014 om Policy avseende Malmö stads arbete med 
att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter. Syftet med policyn är att säkerställa att 
Malmö stad arbetar aktivt med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter utifrån 
rådande lagstiftning. Policyn ska ses över i slutet av varje mandatperiod för att se om det finns 
behov att revidera policyn.  
 
Vi sverigedemokrater har genom åren haft många synpunkter men även andra förslag kopplat till 
insatser för de nationella minoriteterna i Malmö. Framför allt vad gäller den Romska minoriteten 
och vilka insatser som kommunen borde göra. Mycket att det som vi lyft och kritiserat har nu 
visat sig stämma. Malmö stad måste följa lagstiftningen men lagen stipulerar inte på detaljnivå hur 
den här typen av arbetet kan bedrivas.  
 

Kommunstyrelsen 2024-09-17 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 24       
        
    

Reservation 
 

26. Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats  

Moderaterna  och Centerpartiet är i grunden positiva till en översyn och revidering av taxan för 
upplåtelser på offentlig plats. Det är viktigt att reglerna för upplåtelser är rättvisa och 
transparenta, samtidigt som de främjar stadens lokala näringsliv och offentliga ytor. 

Vi motsätter oss dock den föreslagna begränsningen av marknadsföring av produkter med 
åldersgräns, såsom alkohol, på offentlig plats. Denna inskränkning skulle negativt påverka våra 
lokala mikrobryggerier och vingårdar, som genom gårdsförsäljning har fått nya möjligheter att 
bidra till lokal utveckling, arbetstillfällen och stärkt skattekraft. Att begränsa deras möjlighet att 
marknadsföra sina produkter på allmän plats utan tydliga skäl strider mot ambitionen att stödja 
lokala producenter och främja entreprenörskap. 

Då vårt yrkande om att stryka denna begränsning inte vann gehör, reserverar vi oss härmed mot 
beslutet. 

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 25 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-547 Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på Malmö 
kvinnojour   
 
Vi yrkade på att initiativet skulle anses besvarat och detta med anledning av svaret vi fått på vårt 
förslag kopplat till Malmö kvinnojour.  
 
 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



  

Bilaga 26       
        
      

Särskilt yttrande 
 

29. Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) om att satsa på Malmö 
kvinnojour 

Moderaterna och Centerpartiet anser att det är positivt att frågan om stödet till kvinnojourerna 
lyfts genom detta nämndinitiativ. Kvinnojourernas arbete är avgörande i kampen mot våld i nära 
relationer och hedersrelaterat förtryck, och vi stödjer alla initiativ som syftar till att förbättra deras 
förutsättningar att bedriva verksamheten. 

Vi delar uppfattningen att långsiktighet och hållbarhet är centralt för kvinnojourernas arbete. 
Samtidigt vill vi understryka vikten av att följa de riktlinjer och arbetssätt som redan finns på plats 
för att säkerställa att bidrag fördelas på ett rättvist och likvärdigt sätt. Det är viktigt att alla 
kvinnojourer i Malmö får möjlighet att lyfta sina behov och delta i det gemensamma arbetet för 
att skydda utsatta kvinnor och barn. 

Även om vi ställer oss bakom besvarandet på detta nämndinitiativ, vill vi framhålla att frågan om 
stödet till kvinnojourerna förblir högprioriterad. Vi ser fram emot att fortsätta arbeta för att 
stärka dessa organisationer och säkerställa att de har de resurser de behöver för att fortsätta sitt 
viktiga arbete. 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 27       
        
    

Reservation 
 

Ärende 30. Överföring av medel för arbete med långsiktig och aktivt 
inkluderande demokratiutveckling 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle avslås. 

Detta är bara ett exempel i raden av projekt som läggs fram utan en tydlig målbeskrivning och 
möjlighet att i efterhand mäta effekterna. Demokratin utvecklas genom stabila institutioner och 
välutbildade medborgare, inte genom fluffiga projekt. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-18 
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

   



Bilaga 28 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-622 Överföring av medel för arbete med långsiktig och aktivt 
inkluderande demokratiutveckling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen i detta ärende besluta om att tillvarata 
fler Malmöbors åsikter genom ”användarvänliga tjänster och verktyg”, utreda digitala tjänster för 
effektiv kommunikation och en hållbar kommunikationsplattform.  

Sverigedemokraterna ser att det finns i grunden vissa intentioner som är lovvärda. Det är däremot 
tydligt, efter två val, att medlen som har spenderats på att försöka öka valdeltagandet har 
misslyckats totalt. Vi menar att det ska ligga i varje individs egenintresse som är en del av Sverige 
att eftersöka information om partier, politik och demokrati. Det ska i regel inte krävas särlösningar 
på individens eget språk. Tvärtom måste många individer som lever i ett utanförskap integreras i 
samhället och göra sin plikt gentemot samhällskontraktet. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut. Då vårt yrkande inte vann 
gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



   

Bilaga 29         
          
   

Reservation 
 

31. Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
 

Centerpartiet erkänner de problem som användningen av lustgas i berusningssyfte har skapat, 
både i form av hälsorisker och som ett ordningsproblem. Vi ser dock med viss skepsis på att så 
omfattande regleringar införs utan att en mer genomgående analys av effekterna genomförts. Den 
föreslagna ändringen av ordningsstadgan, som inkluderar ett förbud mot lustgas inom hela 
Malmö stads område, kan uppfattas som en överdriven inskränkning utan mått på om det är ens 
ett framgångsrikt initiativ. 

Centerpartiet ansåg att ett temporärt förbud hade varit en mer rimlig åtgärd, där vi kunnat dra 
lärdomar från våra grannländer, såsom Danmark, som nyligen infört liknande förbud fast utan att 
antalet lustgasärenden löstes upp. En temporär åtgärd hade möjliggjort en uppföljning och 
utvärdering innan vi permanentar ett omfattande förbud i Malmö.  

Centerpartiet yrkade därför att följande omskrivning skulle göras:  
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att tillfälligt(Fram till 20251231) ändra 3 § i lokala 
ordningsstadgan vilken skall lyda enligt följande: Vid tillämpningen av 3 kap. ordningslagen 
(1993:1617) och dessa föreskrifter ska, med stöd av 1 kap. 2 § andra stycket ordningslagen 
(1993:1617), följande områden jämställas med offentlig plats: Ribersborgsstranden, 
Limhamnsfältet, Sibbarps badpark inklusive Hammars park, Klagshamns badplats, 
kulturreservatet kring Malmöhus och vad avser 13 a § Folkets park.”  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att tillfälligt(Fram till 20251231) i den lokala ordningsstadgan 
införa en ny § 13 a med följande lydelse: ”Det är förbjudet att på offentlig plats inom nedan 
angivet område använda lustgas i berusningssyfte. Med offentlig plats likställs i denna paragraf 
begravningsplats eller skolgård som är tillgänglig för allmänheten. Det område som avses med 
bestämmelsen innefattar Malmö stad, begränsat av Malmös Yttre Ringväg, samt även stadsdelar 
och tätorter områden utanför denna väg: Bunkeflostrand – innefattande Strandhem, Klagshamn, 
Käglinge, Kölnans Fritidsby, Oxie – innefattande Toarp och Tygelsjö, till den del dessa är 
innanför kommungräns. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag.  

 

Kommunstyrelsen 2024-09-11  
Anton Sauer (C)   



Bilaga 30 

 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1171 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas   
 
Användningen av lustgas i berusningssyfte är miljö- och hälsoskadligt. Det är också ett ordnings- 
och säkerhetsproblem. För att upprätthålla den allmänna ordningen föreslås en ny paragraf om 
förbud av användning av lustgas i berusningssyfte inom ett avgränsat område. Förutom 
godkännande av tekniska nämnden och kommunfullmäktige krävs även godkännande av 
länsstyrelsen. Ordningsföreskrifter enligt Ordningslagen får inte angå förhållanden som är 
reglerade i nämnd lag eller lägga onödigt tvång på allmänheten eller annars göra obefogade 
inskränkningar i den enskildes frihet. Ju mer ingripande föreskrifterna är krävs större precision 
krävs i hur långtgående de geografiskt och tidsmässigt får vara. 
 
Vi välkomnar förslaget och redan i våras lämnade vi in en motion med ett liknande förslag till 
fullmäktige.  
 

Kommunstyrelsen 2024-09-11 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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